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Svým příspěvkem navazuji na komentář k této výstavbě, jež jsem provedl na těchto stránkách v
06/15 – viz http://www.nasekosmonosy.cz/nazory/2288-telocvicna-kosmonosy.html  s  kterým
je dobré se na úvod seznámit a připomenout si i odpovědi některých občanů Kosmonos. 
Dále encyklopedicky popíši jaký je současný stav předprojektové přípravy této akce a v závěru
dám celou problematiku do širších souvislostí.  

  

Předminulý týden členové MZ obdrželi elektronicky od asistentky starosty sl. Maršálkové dva
obsáhlejší PDF soubory, které si museli následně stáhnout z „Ulož to“. Obdrželi jsme je bez
jakýchkoli pokynů … asi pouze pro informaci, ať se na to kdo chce, jak chce, podívá. Z
prošetření zápisů stavební komise (předseda Ing. Zedník) - viz poslední zápis ze dne 3. 3. 2015
vyplývá, že se stavební komise nikdy stavebním záměrem sportovního areálu nikdy
nezabývala.

  

Jednalo se o soubor Sportovní hala Kosmonosy – studie a soubor Finanční rozvaha. K
příspěvku jsem si dovolil připojit situaci širších vztahů, jež je součásti souboru studie. Z
dokumentů, jež nám byly zaslány, vyplývá: 

  

a) studie

  

-         v rámci stavebního záměru jsou připravovány dva hlavní stavební objekty – hala a
tělocvična o rozměrech 46,7 x 27m (1 317 m 2 – počet míst k sezení 1100) a 15 x 24 m
(379 m 2 – počet míst k sezení 320)

  

-         tyto dva hlavní objekty jsou propojeny „spojovacím krčkem“, kde budou nářaďovny, atd. a
dále je navrhován podél obou objektů dvoupodlažní přístavek o rozměrech 51,2 x cca 6m s
veškerým dalším zázemím – kotelna, rozvodna NN, umývárny, recepce, barové zázemí,
posezení 40 míst, atd. 

  

-         oba dokumenty neobsahují ani nástin objektové skladby stavebního záměru – tj. zejména
objekty základního technického vybavení - ZTV (přípojky NN, plyn, voda, komunikace a další),
jakož i objektu HTÚ (hrubých terénních uprav), s kterými se rozhodně ve svažitém terénu musí
počítat.
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-         z přiložené situace jsou patrny širší vztahy stavebního záměru, tj. hlavní přístup auty a
autobusy ul. Zahradníkovou a podél MŠ nahoru. Toky pěší dopravy od zámku jsou uvažovány
přes pozemky, které nejsou ve vlastnictví města (2x přes pozemek ŽIVO spol. s r.o., 1x přes
pozemek Státního pozemkového úřadu). Koho zajímá problematika blíže, ať si situaci širších
vztahů konfrontuje na stránkách www.nahlizenidokn.cz  a tam objeví další zajímavé
souvislosti, např. že komunikace kolem MŠ jsou stále vedeny jako orná půda, že parkoviště za
bytovkou v  Zahradníkově ulici a parcela č. 1810/178 v  těsné blízkosti uvažovaného stavebního
záměru, kde je umístěno distribuční trafo ČEZu Distribuce je vedeno jako orná půda, atd. 
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      b) finanční rozvaha  -         dokument (1xA4) je zpracován v úrovni schématických technických podkladů, jak jsemuvedl výše a navíc neúplný (bez objektů ZTV). Vč. 15 % rezervy činí celkové náklady prozatím50 356 tis. Kč (bez DPH). Rovněž není jakákoli zmínka o nákladech na všechny tři stupněprojektové dokumentace, inženýrskou činnost a autorský dozor.   -          Z předložených dokumentů je patrné, že je připravován stavební záměr, jehož reálnénáklady (vč. DPH budou 75-80 mil.) . Protoženebyl zpracován jakýkoli investiční záměr, rovněž dosud nejsou patrny nároky na provoznínáklady, pracovní síly, atd.   Závěrem k tomuto stavebnímu záměru:  -         je nutno dohledat viníky tohoto stavu… kdo dal pokyn k projektování takovéhoto záměru?  -         dopracovat investiční záměr sportovní haly, který bude odpovídat potřebám amožnostem města Kosmonosy a bude schválen zastupitelstvem  -         souběžně prověřit možnosti dotací na tento záměr (v jakémkoli objemu) a pokud nebudejistá alespoň 50-ti % dotace, záměr nerealizovat.   Jako bumerang se nám vrátil přístup současné garnitury na radnici k problematice jakéhokolifinančního plánování, které má začít dopracováním Strategie rozvoje města Kosmonosy2009-2015  (v návaznosti na podobné dokumenty z Ml. Boleslavi) přes územní plán a končerozpočtovým výhledem.   Na předminulém zastupitelstvu 30. 9. 2015 byl návrh rozpočtového výhledu na roky 2016-2018předložen … každý si může na audiozáznamu poslechnout, jak to dopadlo. Zákon orozpočtových pravidlech územních rozpočtů č. 250/2000 Sb. v platném znění právně upravuje v§ 3 Rozpočtový výhled – jako prvek střednědobého plánování. Sestavuje se na 2-5 let a musíobsahovat údaje o příjmech a výdajích, o dlouhodobějších závazcích a pohledávkách, ofinančních zdrojích a potřebách dlouhodobě realizovaných záměrů. A v § 4 téhož zákona seuvádí, že při zpracování rozpočtu se vychází z rozpočtového výhledu.   Závěr: je povinností každého zastupitele přistupovat k těmto otázkám s největší zodpovědností.Proto mohu slíbit z mé strany, že zásadně podmíním schvalování rozpočtu na rok 2016schválením rozpočtového výhledu na roky 2016 – 2019. A není rozhodující, zda první 2 - 3měsíce roku 2016 bude mít město Kosmonosy rozpočtové provizorium.    Karel Blecha                                                                                                                                                                 zastupitel města
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